

房屋署副署長(發展及建築)／房屋署工地安全小組委員會主席馮宜萱女士,太平紳士獻辭



馮宜萱女士,太平紳士
Ms Ada FUNG Yin-suen, JP

「安全第一」向來都是我們工作上不可或缺的部分，這也就是我們的「安全基因」。正所謂「施工小心，家人放心」，工作安全同時能提升士氣，質素和工作效率，百利而無一害。本着「關懷為本，顧客為本，創新為本和盡心為本」的基本信念，香港房屋委員會一直透過與供應鏈上的業務伙伴通力合作，推動安全文化，是為我們和業務伙伴履行社會企業責任、落實優質建造文化的重要一環。

我們訂立安全策略，成立「房屋署工地安全小組委員會」，與業界緊密聯繫，加強伙伴合作和參與，推廣良好作業方式，提升安全文化；透過定期檢討、評估和設定一致的合約管理措施，業內不同界別可藉小組委員會互相溝通，交流經驗。

我欣見於2010年3月31日舉行的規劃與設計安全工作坊取得成果，與各持份者共同簽署了約章，承諾恪守及推動「規劃與設計安全」。我們所強調的「零事故」成效指標，將會激勵各方提高警覺。為了進一步提倡良好作業模式和安全意識，我們主動聯繫和協調業界專家，來一起製作「天秤吊運良好作業套件」。這些安全伙伴協作項目充份體現「樹立典範、以身作則」的精神和「團隊合作」的成果。

我們提倡優質管理，弘揚安全文化。透過短片和座談會，我們希望深入探討「安全施工程序」、「安居樂業 - 屋邨安全及健康管理」以及「安全高空清潔工作」等課題，並通過短片、座談會及實務經驗分享等環節，與大家交流經驗，傳達我們的願景和安全訊息。

請大家再次承諾：「同用心，實踐社會企業責任，齊攜手，共建安全文化。」本着「端正態度，知所行止」的信念，安全管理不應只是一個概念，而必須是所有從業員每天工作的常規及依歸。

我謹代表房屋署工地安全小組委員會，祝大家身心康泰！

Message from Ms Ada FUNG Yin-suen, JP Deputy Director of Housing (Development and Construction) / Chairperson of the Housing Department Site Safety Sub-committee

“Safety First” is always an integral part of our work and this is our “Safety DNA”. “Work safely makes your family happy.” Ensuring work safety will also boost staff morale, enhance quality and output, which is win-win and in the best interest of everybody. Embracing “Caring, Customer-focused, Creative and Committed” as our core values, the Housing Authority have been striving to promote safety culture on our construction sites through the system drivers along our supply chain, which is an important dimension underscoring our corporate social responsibility as well as our business partners’, as part of our effort to promote a quality construction culture.

Based on our site safety strategy underpinned by the establishment of the “Site Safety Sub-committee of the Housing Department” (HDSSSC), we have been working closely with all members from a wide spectrum of industry sectors for forging partnership and stakeholders engagement in promoting good practices and fostering safety culture. Through regular reviews, appraisals and alignment of safety management measures for works contracts, representatives from various different sectors can exchange views interactively and share experience.

It is my pleasure to witness the success of the Planning and Design for Safety Workshop held on 31 March 2010 and the signing of charter with stakeholders pledging our commitment to drive planning and design for safety. We emphasize “ZERO incident” as a performance goal to provoke vigilance on all fronts. For the furtherance of good practice and propagation of safety awareness, we also collaborated with industry experts to compile a “Good Practice Promotion Kit on Lifting Operation of Tower Cranes”. The series of safety partnership proceedings have in effect validated the spirit of learning by good examples and the result of collaborative teamwork.

Through fostering safety culture, we advocate safety management. We would like to take this opportunity to share with our audience our visions and safety messages pertaining to topical issues of “Safe Working Cycle”, “Undertaking Cleansing Work Safely at Heights” and “Safe Home Safe Work – the Management of Safety and Health in Public Housing Estates” through thematic videos, discussion and experience sharing sessions.

Let us once again pledge together to “work whole heartedly in fulfilling our corporate social responsibility, and foster safety culture hand in hand”. Bearing in mind “right attitudes produce right actions”, managing safety should not only be a notion, it should in effect underpin the everyday actions of all industry practitioners.

On behalf of the HDSSSC, may I wish you all the best!

